
Protokół nr 51/VIII/2018

z obrad LI sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie

z dnia 27 kwietnia 2018 roku.

Rozpoczęcie sesji    – godz. 14:00

Zakończenie sesji – godz. 16:35

Sesja odbyła się w Bibliotece w Trąbkach Wielkich.

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Leszczyński.

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński rozpoczął obrady witając wszystkich obecnych.

W obradach uczestniczy 14 radnych, zatem wszystkie podejmowane uchwały będą prawomocne. Brak

Radnego Karola Kusaja. W sesji Rady uczestniczyli również: Pan Błażej Konkol - Wójt Gminy, Pani

Zofia Gorzyńska -  Skarbnik Gminy, Pan  Wawrzyniec  Rybak -  Radca Prawny,  Pan  Leszek

Orczykowski – Dyrektor GOKSiR w Trąbkach Wielkich.

<Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do protokołu.>

 Obrady protokołowała Katarzyna Czyż. 

Zatwierdzenie porządku obrad.

Przewodniczący   Rady Gminy - przedstawił porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad;

- Zatwierdzenie porządku obrad;

- Przyjęcie protokołu z XLIX zwyczajnej oraz L nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018  - referuje Pani

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

3. Podjęcie uchwały  w  sprawie  zmiany wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata  2018-2032  -

referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podziału  Gminy Trąbki  Wielkie  na  stałe  obwody głosowania –

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

5. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;
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6. Interpelacje i zapytania radnych;

7. Wystąpienia sołtysów;

8. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady  - spytał, czy ktoś wnosi uwagi do porządku obrad.

Wójt  Gminy  Błażej  Konkol –  zgłosił  wniosek  o  wprowadzenie  do  dzisiejszego  porządku  obrad

uchwał w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym

Mierzeszyn. Uzasadnił powyższy wniosek.

Przewodniczący  rady  Gminy  –  poddał  pod  głosowanie  zgłoszony  wniosek.  Zapytał,  kto  jest  za

wprowadzeniem do dzisiejszego porządku obrad uchwały zgłoszonej przez Wójta Gminy.

W głosowaniu udział bierze 14 Radnych.

Głosowanie:

Za –  14

Przeciw –   0

          Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie jest za wprowadzeniem do porządku obrad 

zgłoszonego wniosku. 

Przewodniczący Rady Gminy – odczytał porządek obrad z uwzględnioną zmianą, poddając go pod 

głosowanie.

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad;

- Zatwierdzenie porządku obrad;

- Przyjęcie protokołu z XLIX zwyczajnej oraz L nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018  - referuje Pani

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

3. Podjęcie uchwały  w  sprawie  zmiany wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata  2018-2032  -

referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podziału  Gminy Trąbki  Wielkie  na  stałe  obwody głosowania –

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie

geodezyjnym Mierzeszyn; 

6. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;
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7. Interpelacje i zapytania radnych;

8. Wystąpienia sołtysów;

9. Wolne wnioski. 

/Salę obrad opuściła Radna Anna Stosio/ 

Zapytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad.

W głosowaniu udział bierze 13 Radnych.

Głosowanie:

Za –  13

Przeciw –   0

          Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła w/w porządku obrad.

Przyjęcie protokołu z XLIX zwyczajnej oraz L nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący  Rady   Gminy  -  poinformował,  że  do  Biura  Rady  nie  wpłynęły  uwagi  do  w/w

protokołów a  jedynie  drobne stylistyczne  zmiany.  Spytał,  kto jest  za przyjęciem protokołu  XLIX

zwyczajnej oraz L nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Obecnych podczas głosowanie było 13 radnych.

Głosowanie:

Za –  13

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy  jednogłośnie  przyjęła  protokół  z XLIX zwyczajnej  oraz L nadzwyczajnej  sesji

Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Ad 2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018 - referuje 

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali z materiałami sesyjnymi/

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały odczytując

uzasadnienie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radna Mariola Łabędzka  – nawiązała do zwiększenie środków na imprezę „Trąbki w Trąbkach” i

zapytała, co jest opłacane za tę kwotę.

Wójt Gminy – poinformował, że kwota o której jest mowa, pochodzi z projektu, który Gmina złożyła

do  Lokalnej  Grupy  Trzy  Krajobrazy  i  otrzymaliśmy  dofinansowanie  ponad  33  tysiące  złotych.

Wydatki są przewidziane m.in. na konkursy, kwestie kulinarne. Cały projektu jest dostępny do wglądu

u Pani  Haliny Wrocławskiej.  Oprócz  tego jeszcze  będzie  dofinansowanie  w wysokości  5  tysięcy

złotych ze Starostwa Powiatu Gdańskiego. 

Radna Mariol Łabędzka – zwróciła uwagę, że po mimo dofinansowania zewnętrznego przeznacza się

z budżetu gminy kwotę w wysokości 19 tysięcy złote na tego typu imprezę. 

Wójt  Gminy –  poinformował,  że  jest  otwarty na  dyskusję  w tej  kwestii.  Jak  najbardziej,  można

wspólnie  zastanowić  się  i  podjąć  decyzje,  czy  organizować  wogle  jakieś  imprezy,  czy  środki

przeznaczać na coś innego. Osobiście, Wójt ma nadzieję, że  impreza „Trąbki w Trąbkach” docelowo

stanie się dla  Gminy wyznacznikiem  z samej  nazwy.  Uważa, że dobrze byłoby,  gdyby ta  forma

promocji Gminy się rozwijała. 

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie było.

Odczytano treść uchwały.

Następnie Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 13 radnych.

Głosowanie:

Za –  12

Przeciw –   0

Wstrzymało się  –  1

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr LI/ 353/2018 w w/w 

sprawie.

Ad 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 -
referuje Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali na posiedzeniu komisji wspólnej/

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały odczytując

uzasadnienie projektu uchwały.  Zaznaczyła, że w/w uchwałę zaktualizowano zgodnie ze zmianami

wprowadzonymi do budżetu gminy. 

Radna Mariola Łabędzka  – uzasadniła wstrzymanie się od głosu w punkcie dotyczącym podjęcia
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uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy. Podała, że 15 tys. zł. to prawie cały budżet miejscowości

Gołębiewko. Uważa, że kwota zabezpieczona w budżecie Gminy na imprezę „Trąbki w Trąbkach”

jest duża. 

Wójt Gminy  – poinformował, że składając wniosek o dofinansowanie nie można uzyskać w 100%

dofinansowania, musi być wkład własny. Dzięki dotacji w wysokości 33 tyś. zł. tak naprawdę o tę

kwotę  mniej wydamy z naszego budżetu.   

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Odczytano treść uchwały.

Następnie Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 13radnych.

Głosowanie:

Za – 13

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr LI/354/2018 w w/w sprawie.

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie podziału Gminy Trąbki Wielkie na stałe obwody
głosowania - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy – uzasadnił podjęcie powyższej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 

Zwrócił uwagę, że projekt uchwały był omówiony wcześniej, na posiedzeniu komisji wspólnej. 

Odczytano treść uchwały.

Następnie Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 13 radnych.

Głosowanie:

Za – 13

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr LI/355/2018 w w/w sprawie.

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w
5



obrębie geodezyjnym Mierzeszyn – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy – uzasadnił podjęcie powyższej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy -  spytał,  czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie  zgłoszono.

Zwrócił uwagę, że projekt uchwały był omówiony wcześniej, na posiedzeniu komisji wspólnej. 

Odczytano treść uchwały.

Następnie Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 13 radnych.

Głosowanie:

Za – 13

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr LI/356/2018 w w/w sprawie.

Ad 6. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy.

Wójt Gminy Błażej Konkol - przedstawił prace między sesjami, m.in. poinformował, że: 

 uczestniczył w spotkaniu z Zarządem Ośrodka Zdrowia;

 uczestniczył w spotkaniu z Panią zarządzającą nową firmą powstającą w Trąbkach Wielkich w
sprawie planu zagospodarowania przestrzennego dla Trąbek Wielkich;

 uczestniczył w spotkaniu świątecznym z pracownikami Urzędu Gminy Trąbki Wielkie;

 był z wizytą  u Pani Krośnickiej;

 poinformował,  że  pewne Stowarzyszenie  złożyło  wniosek o  dofinansowanie  na  likwidację
barszczu  Sosnowskiego  na  terenie  Gminy.  Dofinansowanie  otrzymali.  Dokonano
inwentaryzacji, gdzie te rośliny rosną i zostaną one zlikwidowane.

 poinformował, że dnia 16 czerwca 2018 r. odbędzie się wyścig kolarski. Wszyscy mogą brać
w nim udział. Trasa wyścigu jest już wyznaczona. Będą trzy różnej odległości trasy. 

 uczestniczył w spotkaniu z nowym właścicielem Hotelu SENTOZA w Cząstkowie. Jest nowe
podejście do funkcjonowania tego obiektu. Hotel stał się miejscem na zgrupowanie sportowe.
Jest  propozycja  wzajemnej  współpracy  poprzez  wykorzystywanie  naszych  obiektów
sportowych. 

 uczestniczył w rozstrzygnięciu konkursu plastycznego dla przedszkolaków;

 uczestniczył w imprezie masowej w Sobowidzu t.zw.” Jajcarni”; 

 w walnym zgromadzeniu Stowarzyszeń 
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 uczestniczył w jubileuszach urodzin 90+ i pożycia małżeńskiego;

 uczestniczył w konkursie kronik sołectw;

 uczestniczył w spotkaniu w sprawie budowy sali gimnastycznej w Kłodawie;

 uczestniczył  w  podpisaniu  umów na  cykliczną  imprezę  „Trąbki  w Trąbkach”;  (  kwota  w
wysokości  33  tysięcy złotych o której  wcześniej  było  wspomniane,  jest  dofinansowanie  z
projektu lokalnej Grupy Trzy Krajobrazy);

 poinformował, że Gmina otrzymała dofinansowanie dla sołectwa Zła Wieś. Dofinansowanie
przeznaczone jest dla sołectw, które aranżują najbardziej swoją wieś we własnym zakresie. 

 poinformował,  że  otrzymaliśmy  pozytywną  decyzję  z  Nadleśnictwa  Kolbudy  w  sprawie
dofinansowania do remontu drogi w Błotni – kwota ok. 50 tysięcy złotych; 

 poinformował,  że  odwiedził  Wójta  Gminy Leżajsk.  Przywiózł  zaproszenie  dla  delegacji  z
naszej Gminy na 17 sierpnia br. na dożynki. Zaproszenie jest dla sołtysów i radnych. Po naszej
stronie leży kwestia dojazdu, pozostałe koszty pokryje Gmina Leżajsk;

 poinformował,  że planuje się  wyjazd do Gminy partnerskiej  Uehlfeld z Niemiec.  Jeden w
miesiącu lipcu br. w dniach 7-8 , drugi dla większej grupy 25 osób w miesiącu wrześniu br. w
dniach  17  –  22  wrzesień.  Prosi  Radnych  aby  termin  ten  już  dzisiaj  sobie  zabezpieczyli.
Zaproszenie jest również kierowane do Sołtysów i organizacji pozarządowych.  

 poinformował, że wpłynęły 24 wnioski o dofinansowanie do wymiany piecy węglowych na
piece ekologiczne, podobnie jest z azbestem – obecnie jest złożonych 7 wniosków;

 przypomniał o akcji „Przygarnij ptasią rodzinę”. Prosi o odbieranie budek lęgowych;

 wszczęto decyzję środowiskową w Gołębiewku. Został  złożony wniosek przez inwestora o
wydanie decyzji środowiskowej. Gmina będzie musiała sporządzić raport o oddziaływaniu na
środowisko i zakończy się to decyzją.  

 przypomniał o poruszanym temacie odwodnienia terenu w Kleszczewie koło osiedla przy ul.
Brzozowej. Obecnie dokumentacja techniczna jest w trakcie projektowania. Do pozwolenia
tak naprawdę Gmina powinna być gotowa w miesiącu czerwcu br. łącznie ze zgłoszeniem
robót budowlanych. 

 najbliższe uroczystości: 2 maja – majówka na placu herbowym w Trąbkach Wielkich od 13:00
- 15:00 a 3 maja godz. 9:00 Msza św. w Ełganowie za ojczyznę i strażaków.

 trwa remont sali obrad. Zmienia się ustawa samorządowa i musimy przygotować się do nowej
kadencji.

Kolejno odczytał zarządzenia, które zostały podjęte – w sumie 7.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do wystąpienia Wójta Gminy. 
Radny Michał Studziński – zapytał, czy jeszcze można składać wnioski o dofinansowanie do pieców.
Wójt Gminy – poinformował, że do puki Gmina nie złoży wniosku do Wojewódzkiego Funduszu
Ochrony Środowiska  to  można  jeszcze  składać.  Należy uczynić  to  jak  najszybciej,  ponieważ  po
długim weekendzie będzie już za późno.  
Radna  Wioleta  Frydrych –  zapytała,  czy  barszcz  Sosnowskiego  będzie  likwidowany  również  z
terenów prywatnych.
Wójt Gminy – poinformował, że będzie likwidowany z prywatnych i z publicznych posesji. Jeżeli
chodzi o tereny prywatne, to właściciele będą musieli wyrazić zgodę na wejście na ich teren. 
Radna Wioleta Frydrych – zapytała, czy wszystkie jednostki OSP z terenu Gminy będą brały udział w
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zabezpieczaniu zaplanowanej imprezy wyścigów kolarskich w dniu 16 czerwca 2018r.
Wójt Gminy – poinformował, że tak. Odbędzie się osobne spotkanie w tym zakresie.
Radna Wioleta Frydrych – zgłosiła uwagę, że na wszystkich imprezach państwowych są zazwyczaj te
same straże.  Pozostałe  dwie  jednostki  straży pożarnej  z  terenu  naszej  Gminy w ogóle  nie  biorą
udziału. 
Wójt Gminy – na dzień dzisiejszy wszystkie jednostki OSP zadeklarowały, że będą brały udział. Prosi,
aby wpływać na osoby wokół nas, aby brały udział w uroczystościach jakie odbywają się na terenie
naszej Gminy. 
Następnie  Wójt  Gminy,  na  rzutniku,  przedstawił  najnowsze  zmiany  w  ustawie  o  samorządzie
gminnym,  które  wchodzą  w  życie  od  nowego  samorządu.  Kolejno  zaproponował,  że  przygotuje
propozycje zmian do statutu w zakresie, o którym mówi nowa ustawa.
Przewodniczący Rady Gminy – czy można tą zmianę poprosić do Biura Rady.
Wójt Gminy – w formie papierowej jest już w Biurze Rady.  

Ad 10.  Interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że  do Biura Rady nie wpłynęły żadne interpelacje
Radnych. Zapytał, czy są zapytania.
Radny  Adam  Zarzycki –  zapytał,  o  etap  załatwiania  wniosku  w  sprawie  zmiany  planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obrębu  geodezyjnego  Kaczki.  Wnosi  o  podjęcie  dalszych
czynności w sprawach zaległych i  niezrealizowanych. Kolejno poruszył  temat zebranych środków
przez sołectwo na budowę dróg, zapytał, czy środki te będą zabezpieczone.
Wójt  Gminy – poinformował,  że wszystkie  środki  z  poszczególnych sołectw,  będą kompleksowo
zabezpieczone i  będzie  ogłoszony przetarg.  Na sesji  majowej  planuje  się  zabezpieczyć  wszystkie
środki na drogi i ogłosić przetarg. 

Radny Adam Zarzycki – nawiązał do ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej na której komisja
dokonała głębokiej kontroli podległych jednostek. Między innymi dokonano wizji lokalnej w SP w
Sobowidzu, Kłodawie oraz w Gminnym Ośrodku Zdrowia w Trąbkach Wielkich. Prosi o przekazanie
na  komisji  wspólną  protokołu  pokontrolnego  aby  wspólnie  można  było  uwagi  komisji
przeanalizować,  bo  są  to  bardzo  poważne  problemy które  zauważyła  komisja  rewizyjna  a  które
musiałyby być bardzo szybko rozpatrzone i jakieś podjęte decyzje w tym temacie.   

Przewodniczący Rady Gminy – nawiązując do zapytania Radnego w sprawie wniosku o zmianę planu
zagospodarowania  przestrzennego  w miejscowości  Kaczki,  zapytał,  czy wnioskodawca,  z  którym
Radny rozmawiał, przedstawił Radnemu jakie już kroki z ramienia Gminy i Rady Gminy zostały w tej
sprawie poczynione.
Radny Adam Zarzycki – poinformował, że nie przekazał szczegółów w tej sprawie.
Przewodniczący  Rady Gminy –  stwierdził,  że  „samorząd,  to  nie  sklep”.  Wszystko  musi  przejść
odpowiednie procedury. Poinformował, że wnioskodawca został o wszystkim powiadomiony i prośba
do Radnego, aby dokładnie zorientował się w tej kwestii. Nie jest tak, jak twierdzi, że w sprawie nic
się nie robi.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – poparł wypowiedź Przewodniczącego Rady Gminy informując,
że sprawa została skierowana do komisji urbanistycznej, sprawa musi przejść odpowiednią procedurę.
Wójt Gminy – chciałbym, aby temat ten był przedmiotem sesji majowej.

8



Radny Piotr Zarzycki – zapytał Radną Mariolę Łabędzką co mieszkańcy myślą o żwirowni, która ma
powstać.
Radna Mariola Łabędzka – mieszkańcy są przeciwni i ci, którzy mieszkają blisko miejsca, gdzie ma
powstać żwirownia, boją się, że pozostali mieszkańcy będą bierni. 
Przewodniczący Rady Gminy –  przypomniał,  że  9  maja  jest  wyjazd  komisji  EiRG Rady Gminy
Trąbki Wielkie na omawianą drogę.
Radny Marian Płotka – poinformował, że wyjazd komisji będzie ok. godz. 15:30 

Ad 11. Wystąpienia sołtysów. 

Pan Krzysztof Barański  Sołtys  wsi Zaskoczyn – stwierdził,  że Gmina wydaje w perspektywie lat
środki.  Obserwuje ewidentny regres  dróg gminnych i  powiatowych w Gminie Trąbki  Wielkie.  W
sąsiednich gminach różnica w utrzymaniu stanu technicznego dróg jest w porównaniu do dróg na
terenie  naszej  Gminy  między  „niebem  a  ziemią”  .  W  dalszej  wypowiedzi  porównał   drogi
utrzymywane przez Powiat Skarszewy jak i przez Powiat Pruszcz Gdański stwierdzając,  że na trasie
powiatowej w Powiecie Skarszewy drogi są zadbane, gałęzie poprzycinane a na drogach należących
do Powiatu Pruszcz Gdański nic się nie robi. Zwrócił uwagę na fatalny odcinek drogi z Domachowa
do DPS Zaskoczyn. Stwierdził, że odcinek Zaskoczyn DPS za zasługą Lasów Państwowych został tak
rozjeżdżony, że nie ma co jego łatać  a należy położyć po prostu nową nawierzchnię. Zwrócił uwagę,
że samochodów po załadunku drewna uzyskanego z lasu przekraczają dopuszczalną nośność i niszczą
pobocze. Pyta Radnych, kiedy Gmina skończy z łataniem dziur, czy z naprawianiem kanalizacji, która
co miesiąc jest naprawiana. Sołtys jest przekonany, że pieniądze, które pochłonęły bieżące naprawy,
to spore koszty. I tak za każdym razem. Uważa, że Gmina bezsensu wydaje pieniądze na takie łatanie,
zamiast od początku do końca porządnie wykonać. Uważa, że łatanie dziur, poprawianie bez końca do
niczego nie prowadzi. 
W dalszej wypowiedzi poinformował, że przy drogach rosną krzaki a gałęzie się łamią. Apelował w
Starostwie o przycięcie gałęzi na Alei Dębowej od Domachowa do Zaskoczyna. Wskazał dokładnie,
które gałęzie należy przyciąć, część gałęzi przycięto, resztę nie ruszono.
 Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że Radni Powiatu Gdańskiego są zapraszani na sesje
Rady Gminy,  szkoda tylko,  że nie  przychodzą,  mogliby się wypowiedzieć w tej  kwestii.  Kolejno
podał, że osobiście udał się na drogę do Mierzeszyna, Domachowa, Zaskoczyna i rzeczywiście widać
różnicę. Jest przekonany, że Samorząd Powiatu Gdańskiego zrobi wszystko, aby odcinek w kierunku
do DPS w Zaskoczynie naprawić. Zapewnił, że Gmina zwróci się z takim zapytaniem do Powiatu
Gdańskiego.  
Radny Michał  Studziński –  podał,  że  Lasy Państwowe sprzedaje  drewno prywatnej  firmie,  która
odbiera drewno z lasu i przewozi do tartaku. Stwierdził, że Lasy Państwowe co do wywozu drewna z
lasu tak naprawdę nic nie mają. Uważa, że niesłusznie całą winę dotyczącą wywozu drewna, obarcza
się Lasy Państwowe.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – proponuje napisać pismo do Starostwa Powiatu Gdańskiego z
załączeniem dokumentacji fotograficznej stanu technicznego drogi. 
Pan Krzysztof Pepliński Sołtys wsi Domachowo – zapytał, czy remonty dróg gminnych, ze środków z
funduszu  sołeckiego,  nie  można  przeprowadzać  latem.  Kolejno  zapytał,  kto  zajmuje  się  obecnie
zakupem paliwa dla sołectw, pracownik który do tej pory tym się zajmował jest obecnie na zwolnieniu
lekarskim.  
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Wójt Gminy – poinformował, że należy zgłaszać się do Pani Haliny Wrocławskiej.
Pan Konrad Seredyński Sołtys wsi Drzewina – zapytał, czy Wójt Gminy może wywrzeć nacisk na
Kierownika ZGKiM, aby zrobił harmonogram prac na drogach. Chciały być przy tego typu naprawie
dróg u siebie w sołectwie.  Kolejno zapytał,  czy została już zakupiona przyczepa do przewożenia
walca.
Wójt Gminy – poinformował, że taki harmonogram prac zostanie przygotowany, a jeżeli chodzi o
przyczepę, to nie została jeszcze zakupiona. 
Pan  Krzysztof  Barański  Sołtys  wsi  Zaskoczyn –  nawiązał  do  wypowiedzi  Radnego  Michała
Studzińskiego przepraszając jeżeli naruszył godność obecnych panów leśniczych. Przyznał racje, że
może za mocno przepisał winę Lasom Państwowym. W dalszej swojej wypowiedzi postuluje, aby
Przewodniczący Rady Gminy wybrał  się  na  sesje  Rady Powiatu  i  tam zgłosił  uwagi  w  sprawie
katastroficznych stanu dróg powiatowych. 
Przewodniczący Rady Gminy – stwierdził, że mieszkańca, tak naprawdę nie interesuje czyja to jest
droga, on zgłasza temat i tak to wygląda. Podział dróg na takie kategorie uważa, że jest niesłuszny.
Uważa, że podział dróg powinien lokalnie inaczej wyglądać.
Pan Krzysztof Pepliński Sołtys wsi Domachowo – stwierdził, że od ZGKiM w Trąbkach Wielkich jest
ciężko cokolwiek wyprosić. Postuluje, aby Pan Kierownik ZGKiM wyjeżdżając danego dnia w teren
dzwonił po sołectwach i pytał, czy jest coś do zrobienia, bo i tak na pusto przejeżdża. 
Wójt Gminy – Poinformował, że spotkanie z sołtysami odbędzie się 17 maja 2018r. godzina 12:00. Na
spotkaniu tym jednym z tematów będzie równanie i naprawa dróg gminnych. 
Pan Krzysztof Barański Sołtys wsi Zaskoczyn – podał, że była wielokrotnie mowa o tym, że ZGKiM
w Trąbkach Wielkich zostanie przekształcony w spółkę. Zapytał, czy tak będzie stwierdzając, że na
chwilę obecną jest on nieudolny. Podał, że tydzień temu zgłaszał o zabezpieczeniu dziury w lesie, do
dzisiaj nikt jeszcze nic z tym nie zrobił.
Wójt Gminy – podał, że ZGKiM w Trąbkach Wielkich ma zadań całych szereg i jest niemożliwe
zaplanowanie sobie kolejności prac. Ponownie zaznaczył, że 17 maja 2018r. na spotkaniu z sołtysami
spróbujemy wspólnie ustalić harmonogram naprawy dróg. W dalszej swojej wypowiedzi zgodził się,
że w ZGKiM jest zdecydowanie za mało pracowników.  
Pan Krzysztof Barański Sołtys wsi Zaskoczyn – stwierdził, że wypracowanie harmonogramu ZGKiM
dla remontu dróg jest zupełną fikcją. Podał, że w ZGKiM jak jest awaria, to wszystko pada. Za mało
jest tam pracowników. 
Na  powyższy  temat  wywiązała  się  dyskusja.  Wójt  Gminy  poinformował,  że  jeżeli  chodzi  o
harmonogram remontu  poszczególnych dróg gminnych,  to  nie  będzie  on fikcją  chyba,  że  byłaby
naprawdę ogromna awaria. 
Radny Jan Selka – nie mówimy o tym co się robi tylko wciąż narzekamy i  mówimy o tym co się nie
robi.  
Wójt Gminy – podał, że nie należy kwestionować tego, że się nic nie robi. Drogi są robione. Budżet
jest taki, jaki jest. Drogi stopniowo są naprawiane. Kolejno zwrócił uwagę na zmianę reformy oświaty
związaną z kolejnymi wydatkami budżetowymi.
Radny Jan Selka – zaproponował, aby zaprosić władze powiatu na spotkanie 17 maja 2018r., aby w
przedstawili informacje, co Powiat planuje z drogami powiatowymi na terenie gminy. Przypomniał, że
jak była robiona droga z Trąbek Wielkich do Ełganowa, to osobiście był przeciwny tej inwestycji, ale
wówczas  nie  miał  prawa  głosu,  pełnił  funkcję  sołtysa.  Kolejno  zapytał,  czy  Lasy  Państwowe,
przekazane  środki  –  kwota   50  mln.  zł,  dedykowały  konkretnie  na  dany odcinek  drogi,  w  tym
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przypadku na drogę w Błotni, czy może kwota ta będzie rozdysponowana ogólnie na naprawę dróg
gminnych.  
Wójt Gminy – poinformował, że jeżeli chodzi o naprawy dróg, to droga Zaskoczyn – Czerniewo jest
cały czas modernizowana. Jej realizacja nie jest zakończona. Podobnie, nie jest zagrożona realizacja
drogi w Błotni, gdzie Nadleśnictwo Kolbudy przekazało swoje dofinansowanie. Przypomniał, że Lasy
Państwowe przekazały 30 tyś. zł. na drogę Czerniewo – Zaskoczyn.
Przewodniczący  Rady  Gminy –  stwierdził,  że  Lasy  Państwowe  dedykują  dofinansowanie  na
konkretnie drogi.
Radny Andrzej  Klonowski – przypomniał o wizycie na drodze w Błotni  Przewodniczącego Rady
Gminy, czy Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.  Kolejno podał, że odczuwa rywalizację w sprawie
naprawy dróg.
Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że był w Błotni na drodze. Stwierdził, że w każdym
miejscu, gdzie postawi się nogę jest błoto, wszędzie stoi woda. 
Radna  Mariola  Łabędzka –  przypomniała,  że  rząd  chce  wesprzeć  powiaty i  województwa,  może
przyszłościowo będzie dla Gmin lepiej. Będą robione drogi powiatowe i wojewódzkie.
Wójt  Gminy –  przedstawił  kryteria  jakie  będą  brane  pod  uwagi  przy  dofinansowaniu  z  Unii
Europejskiej. 

Ad 12. Wolne wnioski.

Wójt Gminy -  przypomniał o świętach obchodzonych 2 i  3 maja.  Zaprasza wszystkich radnych i

sołtysów do czynnego udziału w tych uroczystościach podając, że kwiaty i znicze będą zakupione. 

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  Zbigniew

Leszczyński zamknął LI sesję zwyczajną Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Protokolant: Przewodniczący Rady Gminy 

Katarzyna Czyż                      Zbigniew Leszczyński
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